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Z a m y š l e n í 

Již podeváté proběhne letos na podzim Mezinárodní filmový festi-val pro děti a mládež JUNIORFEST 2016. Za filmovými projekcemi mo-hou návštěvníci putovat do Horšov-ského Týna, Domažlic, Přeštic, Dobřan a Plzně. „Letošní ročník bu-de probíhat od pátku 11. listopadu do čtvrtka 17. listopadu a pro ná-vštěvníky máme přichystáno hned několik novinek.“ in-formuje programový ředitel festivalu Michal Šašek.  Juniorfest si prošel pouhými osmi roč-níky a přesto před-stihl ve své kvalitě obsazením a orga-nizací mnohé starší festivaly a v sou-časnosti je druhým největším filmo-vým festivalem pro děti a mládež v České republice. Co spatřujete za tímto úspěchem?  Především celoroční nasazení nejužšího týmu a zájem nových lidí s námi spolupracovat. Právě ná-hled těchto lidí zvenčí přináší důle-žité podněty, jak festival neustále posouvat a zatraktivňovat. Myslím si, že dnes jsme na maximu mož-ného. Festival se rozrostl z Horšov-

ského Týna, kde jsme začínali v ro-ce 2008, do pěti měst včetně Plz-ně. Na začátku byla kolekce 15 - 20 promítaných filmů a dnes se blí-žíme k padesátce. U projekcí sa-motných toto číslo vzrostlo několi-kanásobně. V letošním roce pře-kročíme stovku. Bez nasazení orga-nizačního týmu by to šlo jen stěží. Největším problémem jsou finanční 

prostředky z privátní sféry. Naopak je nutné neustále děkovat všem pěti samosprávám, v nichž se festi-val koná a samozřejmě Plzeňské-mu kraji, bez kterého by festival již dávno nebyl. V loňském roce se Juniorfestu podařilo prolomit hranici 11 ti-

síc návštěvníků. Na co byste je nalákal v letošním roce?  Především bych rád upozornil na zcela novou soutěžní sekci celove-černích animovaných filmů. Diváci se mohou těšit na oblíbené Mumín-ky nebo na skvělou animaci z fil-mařské dílny Tima Burtona. V Plzni rozšiřujeme filmový program do areálu DEPO2015, kde se uskuteč-ní dopolední projekce pro studenty středních a vysokých škol. Právě zde budeme promítat skvělý americko-ně-mecký nezávislý film Morris from America, který získal v letoším roce ocenění v Sundan-ce. Od neděle do úterý mohou příznivci kvalit-ních filmů zavítat do pl-zeňského Dominik Ca-fé, kde bude promítnut například i belgicko-francouzský film Příběh Fanny (Fanny´s Jour-ney). Pro návštěvníky máme dále přichystanou jednu skutečně speciální projekci. Ve středu 16. listopadu uvedeme ve světové premiéře dlouho očekáva-ný druhý díl pohádky Jiřího Stracha Anděl Páně 2. Snad se nám podaří získat na tuto událost i některého z herců. Pokračování na str. 2. 

Září, říjen a listopad jsou tři mě-síce, které v sobě skrývají tři klí-če k českým dějinám. Území, jazyk, dějiny. Česká re-publika. Slezané, Moravané, Če-ši. Co nás vlastně spojuje? Úze-mí. Stačí se podívat na obyčej-nou zeměpisnou mapu Evropy. Zřetelně vystoupí část ohraniče-ná horami. Na jedné straně ji obklopuje rozsáhlé Německo, na severu rozlehlé Polsko. Ale Češi zůstávají Čechy. I když neobýva-jí jen Česko, k české národnosti se alespoň oficiálně hlásí i Mora-vané a Slezané. Jazyk, či spíše řeč. Čeština vydržela, i když by se dnes velmi těžko domluvil Čech ze století sedmého, tedy nejspíše příbuzný s praotcem Čechem s Čechem ze století dvacátého prvního. Dějiny a tři klíče. První je ukryt v září a patří svatému Václavovi. Druhý v říjnu a klíčníkem by mohl být Tomáš Garrigue Masa-ryk. A třetí klíč se skrývá v lis-topadu. Každý z těchto klíčů však neotevírá jen dveře vedou-cí ke „světlé“ budoucnosti, ale i třináctou komnatu. V pohádkách  vždycky třináctá komnata skrývá zlo. Svatý Václave, védo české země, oroduj za nás… Bohužel koncem září 1938 nebyl asi Vác-lav na správném místě nebo spal. Nebo doufal, že pro zá-chranu Čech stačí i nadále posí-lat tři sta volů do Němec. Vše se dohodlo v Mnichově, o nás bez nás. I bez svatého Václava. Z Poběžovic se stal zase jenom Ronšperk. Odešli Češi a brzy zmizeli i židé. I když se hlásili k německé národnosti. Třináctou komnatu  skrývající zlobu a ne-návist otevřel klíč fašistický. A říjen? Říjen 28. roku 1918! Češi mají konečně svoji republiku! Ještě, že tu byli politici i v době Rakouska Uherska, kteří už měli dost domácích tahanic a vydali se hledat vlivné známé ve světo-vých velmocích. A že českou věc vzali do svých rukou i správní chlapi. Legionáři! Je tu česká ar-máda – jeden z pilířů samostat-ného státu. Ale jak dosáhnout  toho, aby i národnostně se nový stát postavil na vlastní nohy? Ať žijí Slované! Spojíme se se Slo-váky. A tak je tu Českosloven-sko. A snad i nový národ – Če-choslováci. Ale co s Němci a Ma-ďary? Třináctá komnata První republiky je připravena. I když rozvoj prvních deseti let dává naději na to, že zůstane na věky zavřena. Bohužel. Hospodářská krize všechno mění.  Už v listo-padu 1938 vyhořela poběžovická synagoga. Křišťálová noc se ne-vyhnula ani Poběžovicím – Ron-šperku. A Ronšperk ač, jeho do-my, hrad i kostel zůstaly na mís-tě, se přesunul do Třetí říše. Druhá Třináctá komnata se ote-vřela. 
stránka 1 

Základní škola v Poběžovicích našla v průběhu uplynulého školního ro-ku novou partnerskou školu v sou-sedním Bavorsku, kterou se sta-la Mittelschule ve městě Neun-burg v. Wald. Tamější žáci 8.r. zahájili na počát-ku školního roku 2015/16 výuku českého jazyka s p. uč. M. Šebes-tovou a V. Kožiolovou a navázali užší kontakt se žáky naší 7. třídy, kteří se v plném počtu věnovali  vý-uce nepovinného německého jazy-ka. Došlo k 1. vzájemným setkáním na půdě obou škol, kam zavítali kromě žáků a jejich pedagogů i představitelé vedení obou škol. Partnerská škola města Neunburg nás pak ve 2. polovině školního ro-ku 2015/16 poprosila o spolupráci na dvou projektech:  1.) „FOTOSAFARI“, jehož cílem bylo ztvárnit co nejzajímavější, nej-poutavější, nejvýstižnější fotografii. Jejími autory se stali právě žáci obou partnerských škol pod vede-ním pedagogů obou škol a samo-zřejmě v doprovodu poradkyně- odbornice na fotografování. 2.) „Jakobsweg“ neboli Svato-jakubská cesta do Santiaga de Compostela – dvojjazyčné di-vadelní představení, které jsme společně po dobu tří dnů poprvé nacvičovali v zařízení Jugendbil-dungsstätte ve městě Waldmün-chen, „dopilovávali“ následně v měsíci květnu a počátkem června a s velkým úspěchem ve zcela vy-prodané hale města Neunburg se-

hráli pak ve 2. polovině měsíce června 2016. Výsledky naší společné práce na projektu FOTOSAFARI – 10 nej-lepších fotografií – byly pak umístě-ny v Centru Bavaria Bohemia ve městě Schönsee a jejich ohodnoce-ní prováděli po celé léto až do za-hájení podzimní sezóny v měsíci září všichni návštěvníci, významné osobnosti, představitelé politické-ho, společenského i kulturního ži-vota. 22.9.2016 byli zástupci 8 škol za-pojených do soutěže FOTOSAFARI pozváni na slavnostní vyhodnocení, které řídil ředitel BBC, pan Hans Ei-bauer. 

S velkým nadšením jsme přijali úžasné ocenění naší, sice  teprve krátkodobé, ale přesto již činorodé spolupráce, a to 1. místo a s ním hodnotný šek ve výši 300,€.  Zvítězila fotografie ze zaniklé obce Grafenried - Lučina, kam jsme bě-hem nácviku divadelního předsta-vení zavítali z města Waldmün-chen. Ve sklepení nalezené 3 zrezi-vělé, ale vzájemně pevně spojené klíče nás přivedly na myšlenku udr-žet si vzájemné pouto i dnes. A to-to foto také vyhrálo. Získanou finanční částku věnujeme na zážitkový výlet obou tříd cílený pravděpodobně do naší země. Mgr. Miroslava Šebestová 

Pokračování na str. 2. 



 

   

 Pracovníci Služeb města Poběžovice ke konci září zahájili zavážku prostoru u šit-bořského kostela. Celý prostor severně od kostela je nutno zavést vrstvou materiálu a co nejvíce zhutnit, aby byla vybudována přístupová cesta pro těžkou techniku, kte-rá se bude podílet na opravě střechy pres-bytáře a následně (budou-li získány fi-nanční zdroje) i na opravě střechy věže. 

Na šitbořském hřbitově byl obnoven cen-trální kříž s tabulkami padlých v první svě-tové válce z obcí Mnichov, Nový Kramolín, Šitboř a Valtířov. Kovové části zbylých náhrobků byly místními občany opatřeny nátěrem a prostor mezi nimi opět vyčiš-těn. 

K zavážce prostoru v Šitboři využili pra-covníci služeb města mimo jiné i stavební suť naloženou a odvezenou ze zbořeniště stodoly a z úvozové cesty ke kapličce v Ohnišťovicích, kterou při té příležitosti znovu řádně vyčistili. Je zajímavé, kolik  různého „materiálu“ bylo za uplynulá léta v úvozové cestě „deponováno.“ 

Panorama  
u d á l o s t í 

 A třetí klíč? Ten listopado-vý? Skrývá se za listopadovou sedmnáctkou. Ta je označena jako Den boje za svobodu a demo-kracii. První den 17.11. je spojen s událostmi ro-ku 1939, kdy se Češi jako účastníci pohřbu Jana Opletala pokusili připomenout, že Protektorát je protektorát, ale na Československo se nezapomí-ná. 17. 11. 1989 pak byl počátek změn, které položily základy dneška. Tak třeba – už se nevolí povinně. A tudíž mnoho lidí nevolí vůbec. A ta třetí Třináctá komnata? Bohužel, už i ta je tak trochu pootevřená. A vylézají z ní dávné stíny nenávisti, často bezdůvodné, k lidem, kteří nej-sou třeba právě Češi, závisti – Češi nečeši – ně-kdo se má hůře, někdo lépe a také představa to-ho, že demokracie je vlastně doba, kdy pečení holubi létají lidem do huby.                                   Marie Špačková 

stránka 2 

 

Na festivalu bude uve-deno zhruba 50 snímků z celé Evropy, na které z nich byste rád upozornil?  V letošním roce jsem si splnil sen. Podařilo se zakoupit práva na trilogii o strašidlech ze Spessartu, která mě provázela celým dětstvím. Tyto filmy uvedeme v dalších festivalových městech, Horšovském Týně, Domažlicích, Přeš-ticích a Dobřanech. Velkou radost mi udělal ni-zozemský film Trollie, který se objeví v soutěži pro děti, a samozřejmě nastartování již zmíněné soutěže celovečerních animovaných filmů. Mož-ná zde je na místě poděkovat mé kolegyni Báře Černé, která s nápadem přišla.  Festival každoročně hostí mnoho význam-

ných osobností českého i zahraničního fil-mu. Můžete nám již některé osobnosti prozradit?  No, na tuto otázku vždy nerad odpovídám. V tu-to chvíli totiž finalizujeme návštěvu jedné zahra-niční hvězdy, která se objevila v sérii o Harry Potterovi a nyní natáčí dva seriály pro Netflix. Tak snad to vyjde... V letošním roce oceníme nejvyšším festivalovým oceněním Zlatá rafička dramaturga Jiřího Chalupu, kterého široká ve-řejnost zná jako dlouholetého moderátora Stu-dia Kamarád a dále hereckou legendu Stanisla-va Zindulku. K předávání vždy zveme jejich přá-tele a herecké kolegy. Doporučuji pravidelně sledovat webové stránky a Facebook festivalu.  

Výběr z usnesení 54. jednání RM Poběžovice, ze dne 10.10.2016 
♦ RM s účinností od 11.10.2016 ruší vnitřní směrnici č. 1/2009 o podmínkách pronájmu nebytových prostor s tím, že cena a podmínky pronájmu budou stanovovány u jednotlivých pronájmů indivi-duálně, na základě vyhotoveného znaleckého posudku. 
♦ RM schvaluje studii „Poběžovice, rekonstrukce a přístavba požární zbrojnice.“ 
♦ RM schvaluje Smlouvu o nájmu části budovy č. 1 na pozemku p.č. 6/6 v k.ú. Poběžovice, o výmě-ře 493,33 m2 firmě KALLIOPÉ, s.r.o., nám. Míru č.p. 36, 344 01 Domažlice a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♦ RM souhlasí s osvobozením Svazu postižených civilizačními chorobami v ČR, z.s., ZO Poběžovice od poplatku ze vstupného na akci Seniorské odpoledne, konanou dne 12.10.2016 v hotelu Huber-tus Poběžovice. 
♦ RM schvaluje bezplatný pronájem společenské místnosti Hasičské zbrojnice Poběžovice Svazu postižených civilizačními chorobami v ČR, z.s., ZO Poběžovice za účelem konání členské schůze v pondělí 30.10.2016 od 12.00 do 16.00 hodin. 
♦ RM povoluje výjimku z počtu žáků Základní školy Poběžovice pro školní rok 2016/2017, v souladu s předloženou žádostí. 
♦ RM povoluje výjimku z počtu dětí Mateřské školy Poběžovice pro školní rok 2016/2017 v souladu s předloženou žádostí. 
♦ RM neschvaluje nabídku regionální televize ZAK na výrobu a vysílání pořadu Okénko z měst a obcí za cenu 15.000.-Kč. 

Výběr z usnesení 55. jednání RM Poběžovice, ze dne 17.10.2016 
♦ RM v návaznosti na změnu O2 v účtování hovorného pevné ADSL Linky v DPS Poběžovice stano-vuje paušální měsíční sazbu na jednu telefonní stanici, využívající této služby na 50.-Kč vč. DPH s tím, že provolané minuty budou účtovány v částce 2.-Kč/min. vč. DPH. 
♦ RM bere na vědomí podání žádosti o dotaci na projekt „Podpora profesionální sociální práce na obci jako podpůrný nástroj proti sociálnímu vyloučení na Poběžovicku“ z operačního programu Zaměstnanost v rámci výzvy č. 03_15_042 Koordinovaný přístup k sociálně vyloučeným lokalitám s rozpočtem (uznatelnými náklady) ve výši 11.056.952,- Kč.  
♦ RM bere na vědomí žádost spolku Poběžovice-Ronsperg o poskytnutí prostor pro činnost s tím, že v současnosti město žádný vhodný prostor nemá, ale vedení města se bude snažit najít vhodné řešení. 
♦ RM schvaluje služební cestu starosty a Bc. Jany Podskalské do Strasbourgu za účelem prezentace problematiky poběžovického zámku v Evropském parlamentu ve dnech 25.-26.10.2016. 

Výběr z usnesení 13. jednání ZM Poběžovice, ze dne 11.10.2016 
♦ ZM bere na vědomí informaci o hospodaření města k 31. 8. 2016 s příjmy ve výši +32.473.521,97 Kč (po konsolidaci +23.936.447,97 Kč), výdaji ve výši -31.888.048,08 Kč (po konsolidaci -23.350.974,08 Kč) a financováním ve výši +585.473,89 Kč, přičemž závazky města k 31. 8. 2016 činily -1.480.727,93 Kč (po lhůtě splatnosti 0,- Kč) a pohledávky města k 31. 8. 2016 činily +1.006.339,90 Kč (po lhůtě splatnosti +851.895,00 Kč). 
♦ ZM schvaluje záměr města prodat pozemek p.č. 1415/4 dle KN, o výměře 23 m2, druh pozemku ostatní plocha - ostatní komunikace, v k.ú. Ohnišťovice a ukládá starostovi zajistit zpracování znaleckého posudku na uvedený pozemek.  
♦ ZM neschvaluje záměr města prodat pozemek p.č. 227/4 dle KN, o výměře 146 m2, druh pozemkuostatní plocha – manipulační plocha v k.ú. Poběžovice u Domažlic. 
♦ ZM schvaluje záměr města darovat z vlastnictví Města Poběžovice do vlastnictví Plzeňského kraje - Správy a údržby silnic Plzeňského kraje pozemky p.č. 664/246, 664/268, 1559/2, 1559/3, 1542/2, 1547/1, 1546/1, 1543/1, 1543/2 v k.ú. Poběžovice u Domažlic zapsané na LV č. 442 u Katastrálního úřadu pro Plzeňský kraj, Katastrální pracoviště Domažlice a pozemky p.č. 72/4 a 72/5 v k.ú. Šitboř zapsané na LV č. 1 u Katastrálního úřadu pro Plzeňský kraj, Katastrální pracoviště Domažlice, které se nachází pod stavbou silnice II/195 H, a která byla realizována pod názvem akce: „Přeložka komunikace II/196 v Poběžovicích“. 
♦ ZM schvaluje bezúplatný převod pozemků darovací smlouvou z vlastnictví Plzeňského kraje do vlastnictví Města Poběžovice parc. č. 888/17, 888/18, 888/21, 888/20, 888/1, 901/35, 639/18, 888/2, 640/40, 888/19, 889/6, 890/9, 890/6, 890/1, 890/24, 673/8, 1558/4, 890/25, 1558/5, 1558/6, 984/2 v katastrálním území Poběžovice u Domažlic, které se nachází pod stavbou silnic II/196 (Masarykova ulice) a III/19520 (Žižkova ulice). 
♦ ZM schvaluje bezúplatný převod stavby silnice II/196 ve staničení 0,000 - 0,661 mezi uzlovými body 2123A008 - 2123A137 v celkové délce 661 m z vlastnictví Plzeňského kraje do vlastnictví Města Poběžovi-ce, přičemž uvedená stavba silnice bude převedena darovací smlouvou. (Masarykova ulice) 
♦ ZM schvaluje bezúplatný převod stavby silnice III/19520 ve staničení 0,000 - 0,755 mezi uzlovými body 2123A042 - 2123A13802  v celkové délce 755 m  z vlastnictví Plzeňského kraje do vlastnictví Města Pobě-žovice, přičemž uvedená stavba silnice bude převedena darovací smlouvou. (Žižkova ulice) 
♦ ZM schvaluje záměr města prodat pozemky 668/25 o výměře 68 m2, druh pozemku ostatní plocha - jiná plocha, p.č. 668/26 o výměře 75 m2, druh pozemku ostatní plocha - jiná plocha, p.č. 669/22 o výměře 167 m2, druh pozemku ostatní plocha - jiná plocha a p.č. 669/55 o výměře 66 m2, druh pozemku ostatní plocha - jiná plocha v k.ú. Poběžovice u Domažlic a ukládá starostovi zajistit zpracování znaleckého posud-ku na uvedené pozemky. 
♦ ZM schvaluje podání žádosti o dotaci na projekt „Podpora profesionální sociální práce na obci jako podpůr-ný nástroj proti sociálnímu vyloučení na Poběžovicku“ z operačního programu Zaměstnanost v rámci výzvy č. 03_15_042 Koordinovaný přístup k sociálně vyloučeným lokalitám s rozpočtem (uznatelnými náklady) ve výši 11.056.952,- Kč.  
♦ ZM schvaluje obecně závaznou vyhlášku města Poběžovice č. 2/2016, o nočním klidu v předloženém zně-ní.  
♦ ZM schvaluje obecně závaznou vyhlášku města Poběžovice č. 3/2016, o regulaci provozování loterií a jiných obdobných her v předloženém znění.  
♦ ZM schvaluje přijetí úvěru od Komerční banky, a.s., ve výši 1.250.000.-Kč se splatností 4 roky a fixním úrokem do 1,05%, na úhradu závazku vůči Mikroregionu Radbuza ve výši 1.251.102,33 Kč, vyplývajícího z projektu Čistá Radbuza s tím, že vlastní smlouva bude předložena ke schválení na dalším jednání ZM Poběžovice. 
♦ ZM bere na vědomí informaci o podání žaloby proti rozhodnutí Ministerstva financí ČR ve sporném řízení o neproplacení části dotace projektu Modernizace MŠ Poběžovice ve výši 12.125.632,17 Kč u Městského soudu v Praze dne 27. 7. 2016. 

Dokončení ze str. 1. 

Dokončení ze str. 1. 



 

                                          
 
 
 
     

Rád bych tímto článkem reagoval na zamyšlení M. Špačkové v Poběžovickém zpravodaji a objasnil tak současné dění kolem škol-ního statku v Horšově a jeho převedení na Střední odbornou školu a Střední odborné učiliště v Horšov-ském Týně.  Původní zemědělská škola byla již v roce 2003 slou-čena s Integrovanou střed-ní školou (bývalým země-dělským učilištěm) a vznik-la tak současná SOŠ a SOU Horšovský Týn. Samostat-ná zemědělská škola by totiž s jediným zeměděl-ským oborem v nových podmínkách financování nepřežila. Obor Agropodnikání s maturitou byl tak sloučením vhodně doplněn o další zemědělský učební obor Opravář zemědělských strojů. O oba obory je zájem a mají dobré uplatnění v zemědělské i jiné praxi. Školní statek, který byl až do roku 1990 pod školou a řídil jej ředitel školy, se změnil na nejprve samo-statnou příspěvkovou organizaci kraje se svým vlastním ředitelem a později dokonce na společnost s ručením omezeným se svým jed-natelem. Škola s tímto řešením ne-souhlasila, protože školní statek se tímto změnil na samostatný, cizí podnik, pro který se hlavním před-mětem zájmu stala zemědělská vý-

roba a nikoliv výuka žáků.  Krajští zastupitelé v únoru 2016 rozhodli o zrušení Školního statku a postupném navrácení pozemků i budov na střední školu. Důvodem tohoto rozhodnutí byla naprostá technologická zaostalost v živočiš-né výrobě, absence požadovaných druhů zvířat pro školní praxi, ab-sence moderních technologií ve skladování statkových krmiv a hno-jiv, nulové čerpání evropských fon-dů, neplnění kvalifikačních předpo-kladů zaměstnanců (instruktorů), nedostatečné opravy a údržby bu-dov (kulturní památky ČR) a zejména odklon od hlavního poslá-ní statku a tím je především vzdě-lávání žáků. 

Z těchto důvodů byla škola nucena si postavit na svých pozemcích vlastní malou farmu, kde se žáci oboru Agro-podnikání sami starají o všechna zvířata a spolu s žáky oboru Opravář zemědělských strojů v současné době obhos-podařují 50 ha zeměděl-ské půdy a tím zabezpe-čují potřebu krmiv pro školní farmu.  Ostatní pozemky byly pronajaty ve veřejné soutěži vítěznému pod-niku Agro Staňkov a.s. a za peníze z nájmu bude škola každý rok opravo-vat budovy a likvidovat staré stáje. Připravuje se ve spolupráci s Kraj-ským úřadem PK plán oprav. Škola ke svým aktivitám využívá s podporou kraje peníze z Ev-ropských fondů. Pro všechny obory vzdělávání bylo využito zhruba 22 milionů korun. V současné době připravuje škola projekt v rámci IROP na výstavbu supermoderní výcvikové stáje pro skot s dojícím robotem. Škola využívá jako pracoviště pro praktické vyučování řadu podniků a institucí v Plzeňském kraji, spolu-pracuje s budoucími zaměstnava-teli žáků, vychází vstříc při sjedná-vání stipendií. Kromě této spolupráce je záměrem 

školy vybudovat vlastní pracoviště praktického vyučování pro všechny obory. To se zatím velice dobře podařilo pro obor kuchař-číšník v Penzionu V Oboře, kde vaří a ob-sluhují žáci. V Mateřském centru vybudovaném v Nádražní ulici získávají praktické zkušenosti s dětmi žákyně oboru Předškolní a mimoškolní pedagogi-ka. Technické obory získávají svá-řečské průkazy ve školní Svářečské škole. Ve školní autoškole jsou při-pravování žáci k získání řidičských průkazů. Nástavbové studium má možnost se připravit ve volitelném předmětu na získání Profesního průkazu řidiče skupiny C, C+E. Pro obor Zedník bude důležitým pracovištěm odborného výcviku středisko ŠS Horšov při opravách budov. Ve škole je zřízena Studentská fir-ma, kde prodávají žáci nástavbové-ho studia výrobky studené kuchy-ně oboru kuchař-číšník a cukrářské výrobky oboru cukrář. Stavbu sa-mostatné cukrárny přímo ve městě připravujeme na další rok. Závěrem lze říci, že za těmito akti-vitami je skryto mnoho nikdy ne-končící náročné práce. Škola žije a s ní i zemědělské a další obory. Další informace jsou na stánkách www.sos-souhtyn.cz, kde se bude-me snažit informovat veřejnost i o novém středisku školy „ŠS Hor-šov“.     Ing. Václav Švarc Ředitel školy 

26. září, Ev-ropský den ja-zyků, je již ně-kolik let projek-tovým dnem na naší škole a stal se nedíl-nou součástí výuky na 1. i 2. stupni. Každý pedagog ho společně se žáky nenásil-nou formou zařazuje do svého předmětu, nejen do výuky jazyka mateřského nebo cizího, ale prak-ticky vhodnou formou i do ostat-ních vyučovacích hodin. V letošním roce nechyběl ani ve všech odděleních školní družiny. Ta cestovala po známých zemích, při-pomněla si jejich hlavní města, vlajky jednotlivých států, hleda-la  slova typická pro daný jazyk, „ochutnávala“ tradiční jídla zvole-ných zemí a plánovala „Cestu snů“ do nějakého z těchto států. Děti z 1. stupně si společně se svý-mi učitelkami zvolily během tohoto dopoledne především jazyk mateř-ský – vnesli se všichni do světa po-hádek a v něm rozlouskávali po-hádky popletené, časově správně plánovali děj, vžili se do jednotli-vých scén, skládali správně za se-bou jednotlivé dějové scény, tvořili leporela, dokázali pohádku i zdra-matizovat a nezapomněli ani na hru se slovní zásobou, kterou si významně obohatili. 5. třída prezentovala ve skupin-kách koláž o zemi, kterou si členo-vé skupinky zvolili – a bylo co 

k vidění: název státu, jeho hlavní město, pozdravy, ty-pické jídlo, mě-na, významné osobnosti. Prá-ce byla nároč-ná, proto si ji rozdělili do dvou dnů a při prezentaci měli rovněž porotu z řad spolužáků, která spravedlivě ocenila jejich píli a snahu. Žáci 2. stupně si Evropský den ja-zyků připomněli v jazyce mateř-ském, ale i cizím- anglickém a ně-meckém. Cílem vyučujících bylo přednést dětem to nejzákladnější z historie tohoto dne, přiblížit jim jednotlivé jazykové skupiny, obo-hatit formou hry a zdravého soutě-žení slovní zásobu, např.: najít co nejvíce slov začínajících prvním písmenem z křestního jména a pří-jmení žáka, složených z písmen šťastného čísla, typických pro daný měsíc v kalendáři. V hodinách ně-meckého a anglického jazyka „se putovalo“ prstem po mapě zeměmi hovořícími těmito jazyky, opome-nuta nezůstala ani nejznámější hlavní města a jejich zajímavosti. V hodinách výtvarné výchovy rych-le „narostl“ strom jazyků a o PO-ZVÁNKU a REKLAMNÍ PLAKÁT  na tento den se postarali žáci VI. A a VII. r.  Celý den probíhal za příznivé atmo-sféry ve všech třídách, nijak nena-rušil běžnou výuku, naopak, vhod-ně ji obohatil.    Mgr. M. Šebestová 

Žáci 2. A pracovali společně na pra-covní listech a doplňovali chybějící písmenka do názvů českých pohá-dek. Společně jsme si práci pak zkontrolovali a povídali si o auto-rech pohádek a jejich ilustrátorech. Přečetli jsme pozdravy v jiném ja-zyce a přiřazovali jsme německy psané číslice k číslům. Při další spo-lečné práci na pracovním listě si žá-ci procvičili slabiky, čtení a psaní. Mgr. M. Pittnerová 

V pátek 7. a v sobotu 8.10. pro-běhly v celé republice volby do krajských zastupitelstev. V Poběžo-vicích se k volbám vypravilo 29,03% oprávněných voličů. Nejví-ce hlasů zde získalo 

hnutí ANO - 23,48%, dále pak ČSSD - 20,44%, KSČM - 18,5%, ODS 11,32%, SPD+SPO - 9,94%, TOP 09 - 4,14%, Koal.pro Plz. kr. - 3,59%. Organizačně volby proběh-ly bez problémů.        Vok 
stránka 3 

Podle sdělení správce městských lesů p. Josefa Bauze, je situace s palivovým dřevem v letošním roce poměrně příznivá a proto doporu-čuje, aby občané podávali své při-hlášky k odběru palivového dřeva na rok 2017 již nyní. Některé z nich budou uspokojeny ještě v letošním roce, zbylé pak v roce 2017. Rok 2017 již nemusí být pro výrobu a 

prodej palivového dřeva tak přízni-vý a mohlo by případně stát, že některým žádostem, podaným na poslední chvíli (termín ukončení přijímání žádostí je 31.3.2017), ne-bude možno z kapacitních důvodů v roce 2017 vyhovět. Máte-li tedy prostor pro uskladnění dřeva, objednejte si jej již nyní.  
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 ,,Ten nezemřel,  kdo v srdcích našich žije."   

 8. října jsme si připomněli  7. rok od chvíle,  kdy jsme se nečekaně  museli rozloučit s osobou pro nás velice drahou,  s paní  

 Evženií Šebestovou.  

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 Stále vzpomínají manžel a děti s rodinami. 

Války s Francouzem na přelomu osmnáctého a devatenáctého století zasáhly do života kraje na obou stranách Českého lesa poměrně ci-telně. Středem regionu vedla stará císařská silnice se starobylou poš-tovní stanicí v Klenčí pod Čercho-vem, v jejíž zdech byly hosty nejen osobnosti habsburské monarchie a jejích spojenců, ale i nepřátelského tábora, stejně jako nejbližší okolí poznalo nejednoho vojáka z růz-ných koutů Evropy, na kterého ne-zbyla vždy dobrá vzpomínka. Po vojskách rakouských koncem století osmnáctého a dvojím protažení spojeneckých ruských pluků na pře-lomu věků vpadli do země roku 1805 nepřátelští Francouzi, kteří řá-dili zejména v Horšovském Týně. Za čtyři roky pak obnovila habsburská monarchie nepřátelství s císařem Napoleonem podruhé. Francouzský panovník byl totiž v té době zane-prázdněn drsnou válkou na španěl-ské půdě a Vídeň chtěla využít příle-žitosti a odčinit tak potupu od Slav-kova. Válka začala na jaře r. 1809 a neby-la vedena pouze na Dunaji. Vojska arcivévody Jana bojovala s nevlast-ním Napoleonovým synem Euge-nem Beaurhainaisem nikoliv bez úspěchu v Itálii a také další člen pa-novnického rodu, arcivévoda Ferdi-nand dosáhl určitých úspěchů na severní frontě v Haliči proti Polá-

kům. Konečně již z devadesátých let proslavený vojevůdce arcivévoda Karel se měl střetnout s Napoleo-nem v Bavorsku, ale bitva u Egg-mühlu svedená 22. dubna 1809 ne-daleko Řezná dopadla pro Rakušany špatně. Události se potom vyvíjely rychle a v neprospěch Rakouska. Cesta k Innu a dále do Rakous byla pro Karlova vojska odříznuta a tak nezbývalo než se stahovat do bez-pečnějších oblastí severním smě-rem, tedy do Čech. Pěšáci, kyrysní-ci, dragouni a švalisari husaři s hu-lány, stejně, jako dělostřelectvo a početný trén kvapně ustupovali k Chamu, kde se rozložili ve městě i kolem hradeb a vyjedli za několik dní zásoby již beztak skrovné. Ba-vorsko totiž byla země nepřátelská a jako tradiční spojenec Francie (od konce 17. století) také na válce pro-ti Rakousku účastná. Kmáni i oficíři v umazaných i roztrhaných bílých i hnědých fracích i kavalerie v ze-lených, modrých a bílých unifor-mách ovšem pod Katrbergem u Chámu - arcivévoda Karel si zřídil štáb - nezůstali dlouho. Ke srážce s pronásledujícími Francouzi ale ne-došlo a tak unavená Karlova armá-da postupovala dále k Furtu im Wald, kudy protahovala tři dny a tři noci úzkými uličkami k nedalekému Folmavskému přechodu. Nebyl to ovšem jediný vstup do Čech, tehdy jako dnes se přecházelo i u nedale-

kých Všerub i stranou ležícího Les-ního Mnichova po zmíněné poštovní komunikaci. Právě do této doby za-sadil J. Š. Baar část děje baladické novely Hance, protože kyrysníci, u nichž sloužil její milý Vondra, zadr-žovali postup přes historický most v Řezně a poté se stahovali jako zřej-mě krycí zadní voj do Čech. I v dal-ším Baarově díle, konkrétně chod-ské trilogii, je pohnutým dnům roku devátého věnována část, pojedná-vající o statečné ženě klenečského poštmistra, která pronesla důležitou depeší do rakouského tábora, když kurýr byl zajat Francouzi právě na poště. Francouzi ovšem byli discipli-novanější než před čtyřmi lety, cho-vali se slušně a podle vyprávění k paní poštmistrové dokonce galant-ně. To se dělo na přelomu dubna a května, protože arcivévoda Karel skutečně jen v nejtěsnějším čase unikl předním francouzským jízd-ním patrolám z 29. na 30. dubna. 29. dubna pak napoleonský maršál Jean Baptista Bernardotte - pozděj-ší král švédský - vstoupil s Francou-zi a spojeneckými Sasy do cham-ských ulic, podle Napoleonova roz-kazu pak měl pronásledovat vojsko arcivévody Karla až na české hrani-ce, přičemž přední hlídky jeho sbo-ru pronikly až na naše území, tedy i do Klenčí. PhDr. JAN VOGELTANZ       Muzeum Chodska 
Farní sbor ČCE v Domažlicích Vás všechny zve na: PŘEDVÁNOČNÍ CHARITA-TIVNÍ  BAZAR 

KDE:  Kulturní sál  v LUŽENIČKÁCH KDY:   SOBOTA 19.11.2016  OD 9 – 18 HOD. NEDĚLE 20.11.2016  OD 9 – 18 HOD.  PONDĚLÍ 21.11.2016  OD 9 – 16 HOD. 
 Nabízíme oblečení dětské, dámské i pánské, obuv, byto-vý textil, hračky, domácí po-třeby, bytové doplňky aj. 

  Dne 21.10.2016 uplynulo 5 smutných let co nás navždy opustil  pan 
Antonín Komenda z Poběžovic.        

 
 
 Stále vzpomínají manželka  a dcery s rodinami. 

INFORMACE Pro lepší informovanost o  důležitých událostech v  našem městě si mohou  občané zajistit bezplatné  posílání SMS zpráv z  městského úřadu, na svůj mobil, telefonicky na č.  379 497 281, 731 444 933  nebo osobně  v podatelně MěÚ.  Rovněž se mohou přihlásit svou e-mailovou adresou k odběru novinek na webové stránce města Poběžovice (v levé části stránky, pod úvod-ním menu). Tato služba je poskytována také zdarma. 

Věděli jste, že Mezinárodní den bez aut spadá pod Evropský tý-den mobility, který začíná 16. září? Že ne? Tak to asi nevíte ani to, že jeho ev-ropská historie spadá až do rop-né krize počátku sedmdesátých let a u nás byl poprvé vyhlášen již roku 1991 a pravidelně je pořádán organizací Děti Země od roku 1995, tedy už déle než dvacet let. Správně asi tušíte, že tento den, a s ním celý týden mobility, nám poukazuje na jiné alternativy dopravy, hlavně ty ekologičtější, a slouží k tomu, aby-chom si uvědomili dopad aut a ne-jen jejich výfukových plynů na život-ní prostředí. A že stále neznáte přesné datum? Poběžovické děti už ho znají – je to přece 22. září. Ankety Mezinárodního dne bez aut se letos zúčastnila celá naše škola. Napříč ročníky děti odpovídaly na základní otázky ohledně automobi-lismu. Na otázku: Jak často použí-váš (tvoji rodiče) auto?, odpovědělo největší procento dětí, že každý 

den. Avšak otázka: Je pro tebe auto ne-zbytné?, už tak jednoznač-ně nedopadla - zhruba polo-vina dětí od-pověděla zá-porně. Jako ji-nou možnost dopravy by nejvíce dětí zvolilo autobus, dále pak kolo, chůzi pěšky a na posledním místě jízdu vlakem. Na otázku: Umíš si předsta-vit svět bez aut?, většina dětí odpo-věděla, že ne.  Kromě zmíněné ankety vypracovali žáci čtvrté třídy pod vedením svojí třídní učitelky i pestrou nástěnku, která několik dní jasně dominovala prvnímu poschodí poběžovické ško-ly, a každému bylo na první pohled jasné, co je tématem. Celou akci připravila naše koordinátorka envi-ronmentální výchovy, od které se děti dozvěděly mnoho doplňujících informací, například o pravidelných hromadných cyklojízdách, které se konají v tento den ve velkých měs-tech celého světa. Bohužel je však nutno podotknout, že parkoviště před naší školou bylo toho dne plně obsazeno auty zdejších učitelů i ostatních zaměstnanců, tudíž se Den bez aut nejevil zvenčí nikterak výjimečně. Na jejich omluvu lze do-dat, že za to může spádový charak-ter Poběžovic a slabý provoz místní hromadné dopravy. Přejme si však, aby do budoucna více dospělých dokázalo přemoci vlastní pohodl-nost, a mohlo tak jít dětem příkla-dem tím, že alespoň v tento jediný den v roce nechají svoje auto doma.  Mgr. M. Pittnerová 

  Poběžovice:  
listopad: 9.11., 23.11. 
prosinec: 7.12., 21.12. 
Ostatní obce:  
listopad: 8.11., 22.11. 
prosinec: 6.12., 20.12. 

   Kdo ztratil na světě  to nejdražší, ten nezapomene. Ani čas nezmírní lásku a bolest v srdcích těch, kteří ho milovali. 
 Dne 4.11.2016 uplyne  15 let, kdy nás opustil  náš syn 

Pavel Maier 
z Poběžovic.          

Stále vzpomínají rodiče, bratr s rodinou a ostatní příbuzní. 
Dne 17.11.2016 vystoupí  od 18.00 hodin v místním kině  plzeňská vokální skupina  
CANTICORUM 


